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Geachte leden van de raad, 

Op 3 juni 2021 hebben we u met een raadsbrief geInformeerd over de start van keukentafelgesprek-
ken in het buitengebied. Deze keukentafelgesprekken (en de mogelijkheid tot vervolgbegeleiding) 
zijn onderdeel van het regionale project 'Werken aan toekomstgerichte erven Achterhoek' (Watea) 
dat weer onderdeel is van de Regiodeal Achterhoek. In deze raadsbrief geven we u een update van 
de stand van zaken van de keukentafelgesprekken. 

Ruim 135 keukentafelgesprekken gevoerd 
In de periode mei tot oktober 2021 hebben we als gemeente Berkelland ruim 1.500 uitnodigingsbrie-
ven verstuurd aan erfeigenaren in het buitengebied. We hebben ons daarbij gericht op de doelgroe-
pen 'eigenaren van een asbestdak' en 'agrariers'. Tot nu toe heeft de uitnodigingsbrief geleid tot 
ruim 135 keukentafelgesprekken met een onafhankelijke erfadviseur (stand van zaken april '22). Als 
vervolg op het keukentafelgesprek hebben circa 75 erfeigenaren gebruik gemaakt van de mogelijk-
heid tot vervolgbegeleiding (met kortingsvoucher) voor de volgende onderwerpen: 

Soort voucher Aantal verstrekt 
Asbestinventarisatierapport 33 
Begeleiding rond asbest en/of zonnepanelen 4 
Begeleidingstraject 'Ondernemers die doorontwikkelen' 24 
Begeleidingstraject 'Sociaal/emotioneel' 8 
Begeleidingstraject `Stoppende of gestaakte ondernemers' 4 

Totaal is daarmee circa € 22.000,- van het totaal beschikbare budget voor vouchers (€ 225.000,-) 
ingezet. 

Daarnaast worden erfeigenaren soms door verwezen naar externe partijen, zoals de Vala (Vereni-
ging agrarisch landschap Achterhoek) of de Agem. 
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16,7% Heel goed 
75,0% Goed 
4,2% Voldoende 

4,2% Onvoldoende 

Voorziet in behoefte en waardevolle opbrengst 
In april '22 was de tussenevaluatie met gemeente, projectbureau WATEA en een afvaardiging van 
de erfadviseurs die de gesprekken voeren. De erfadviseurs koppelden terug dat de mogelijkheid 
voor een gesprek met een onafhankelijk adviseur erg gewaardeerd wordt door de erfeigenaar en dat 
de gesprekken toegevoegde waarde hebben (87,5%). De meerwaarde van de gesprekken blijkt ook 
uit de resultaten van de enquetel die de erfeigenaren na het keukentafelgesprek ontvangen. Zie de 
tabel hieronder. 

Daarnaast geven de erfadviseurs aan dat zij veel vragen van erfeigenaren af kunnen vangen; ze 
toetsen een vraag en filteren of het de moeite is om de stap naar de gemeente te zetten. De erfadvi-
seurs geven wel aan dat het contact met de gemeente niet altijd even goed loopt. Dit heeft onze 
aandacht en we gaan hier de komende maanden mee aan de slag. 

Doordat bij elk gesprek ook een vaste vragenlijst wordt doorgenomen, krijgen we als gemeente in-
zicht in o.a. het type erf (bijv. wel/niet agrarisch, lege schuren, asbest) en de onderwerpen die leven 
bij erfeigenaren (bijv. natuur en biodiversiteit, duurzaamheid, cultuurhistorie). De informatie is ano-
niem, maar geeft ons wel inzicht in onderwerpen die spelen in het buitengebied en geeft ons hand-
vaten bij het uitstippelen van nieuw beleid. De komende tijd gaan we dit verder analyseren. 

Daarnaast hebben de keukentafelgesprekken geleid tot een aantal nieuwe leden voor de Berkel-
landse `klankbordgroep agrariers'. Op de in februari gehouden klankbordgroep-bijeenkomst over 
duurzame landbouw zijn zij al aangehaakt. 

Ondanks dat de resultaten van de keukentafelgesprekken niet direct meetbaar zijn, levert het (ge-
zien het aantal gesprekken en vouchers en de terugkoppeling) een waardevolle bijdrage aan vitali-
teit en leefbaarheid van de erfeigenaar en het buitengebied. 

Doelgroepen keukentafelgesprekken verbreden 
Het project Watea loopt nog door tot medio 2023. We zien dat de aanvragen voor een keukentafel-
gesprek nu opdrogen. Dit is logisch, omdat de laatste uitnodigingsbrieven in oktober 2021 verstuurd 
zijn. De komende periode gaan we de keukentafelgesprekken nogmaals onder de aandacht bren-
gen, o.a. via BerkelBericht. Daarnaast richten we ons de komende tijd op ons externe netwerk van 
stakeholders (makelaars, voerleveranciers, vee-artsen e.d.) om hier de keukentafelgesprekken ook 
onder de aandacht te brengen en op de 'zorgmijders'. We verwachten dat naar aanleiding van deze 
acties nieuwe gesprekken aangevraagd zullen worden. 

Omdat we ingezet hebben op 650 gesprekken, schatten we in dat er nog veel gesprekken 'over' blij-
ven. We zien ook dat de huidige gesprekken voorzien in een behoefte en er daarnaast veel (ruimte-
lijke) ontwikkelingen spelen op de erven in ons buitengebied. Daarom gaan we, passend binnen de 
voorwaarden van de Regiodeal, de doelgroep verbreden en iedere erfeigenaar in het buitengebied 
de mogelijkheid bieden voor een keukentafelgesprek. De komende periode gaan we bekijken of we 
dit (opnieuw) doen via een persoonlijke uitnodigingsbrief of via andere kanalen onder de aandacht 
brengen. 

'De enquete is anoniem. Daardoor is niet te herleiden in welke gemeente de respondent woont. De enquete resultaten 
zijn daarom niet specifiek voor Berkelland, maar van alle 4 deelnemende gemeenten (ook Oude Usselstreek, Winters-
wijk en Bronckhorst). 



Burgemeeste en wethouders van Berkelland, 
de secretar de burgemeest r, 

Broers drs. van Oostrum 

Financiering gemeente blijft gelijk 
Er is nog voldoende ruimte in het aantal beschikbare keukentafelgesprekken (135 van de 650 inge-
zet). Deze worden gefinancierd door Rijk en provincie. Ook in het aantal beschikbare vouchers is 
nog ruimte (beschikbaar € 225.000; tot nu toe besteed € 22.000). Daarnaast zijn de vouchers vrij 
specifiek gericht op asbest en agrariers en dus voor de nieuw aan te schrijven doelgroep vaak niet 
interessant. De verbreding van de doelgroep heeft dus geen financiele consequenties voor ons. 

Met vriendelijke g •e 

Kopie aan: 
- Arc hief 
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